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ABSTRACT:
This study was conducted with aim of evaluating placental thickness, measured at the 

insertion of the umbilical cord, as a parameter for estimating gestational age of the 

fetus. The study was conducted on 100 women with normal singleton pregnancies in 

the third trimester at Elnohoud teaching Hospital and Hamdeen's clinic from 

25\7\2007 to 13\12\2007, Ultrasound was done by using Toshiba  just vision 200 with 

3.75 MHz convex probe and Tokimec cs-2020 with 3.5MHz probe. After estimating 

the fetal age (in weeks) by using biparietal diameter (BPD), femur length (FL), the 

placental thickness was calculated (in millimeters) during third trimester. It was 

observed that the placental thickness in millimeters in all patients along with the third 

trimester has positive linear correlation with gestational age in weeks. We concluded 

that the measurement of the placental thickness is an important parameter for 

estimating gestational age in the third trimester in normal singleton pregnancies along 

with other parameters like BPD, FL, AC & HC where the exact duration of pregnancy 

is not known.            
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الخلصة
بغرض     الدراسة هذه بالحبل     قياسُأجريت تلتقي عندما المشيمة،  ُسمك

    . الدراسة       هذه ُأجريت لقد للجنين بالنسبة الحمل عمر لتقدير كمؤشر ّري، ُس  ال

ًل      حم الحوامل النساء من مئة فترة      احاديا  على من الثالث الثلث في ًا  طبيعي

من           الفترة في حامدين وعيادة التعليمي النهود بمستشفى وذلك \7\25الحمل

فيشن        2007\12\13إلى  2007 جست توشيبا جهاز استخدام تم وقد ،200 

  ( محدب      (  مسبار أو مجس مع الصوتية فوق بالموجات  3.75للكشف

إس      سي توكمك وجهاز مجس   2020ميقاهيرس .3.5مع ميقاهيرس 

       ( بعد    ( الحمل عمر من الثالث الثلث في بالمليمتر المشيمة ُسمك ُحسب  لقد

       ( عظم   ( وطول الدماغ جانبي قطر باستخدام بالأسابيع الجنين عمر  تقدير

النساء          كل في بالملميترات المشيمة ُسمك أن ولوحظ ،  السودانيات الفخذ

حملن  طبيعيا          حمل اللئي تاما  يتطابقاحاديا الحمل   تطابقا عمر  مع

.بالأسابيع

مؤشرات             من ًا هام ًا مؤشر ُيعد المشيمة ُسمك مقياس أن إلى نخلص هنا  ومن

أخرى        مؤشرات إلى بالإضافة هذا الحمل، عمر القطر   تقدير قياس  مثل

   ,    , وغيره  البطن محيط الفخذ عظم طول للدماغ مدة     الجانبي تكون أن غير  من

. بالضبط   معروفة الحمل
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